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Dokończenie na str.  

P i e r w s z e  s p o t k a n i e  z e s p o ł u  d s . 
opracowania projektu „Strategii Rozwoju 
Gminy Solec Kujawski  na lata  2023-
2030(+)”odbyło się 22 lutego br. Pracą zespołu 
kierowali Artur Kubica i Dawid Zieliński ze 
Stowarzyszenia  Wspierania  Inic ja tyw 
Gospodarczych Delta Partner. Podczas 
spotkania A. Kubica i D. Zieliński przedstawili 
w y n i k i  a n k i e t ,  w y p e ł n i o n y c h  p r z e z 
mieszkańców.

Do 15 stycznia 2024 r.  ankietę przesłało 
9 6 2 .  m i e s z k a ń c ó w  w  n a s t ę p u j ą c y c h 
przedziałach wiekowych: mniej niż 18 lat – 
5,0%, 18-24 lata - 8,8%, 25-34 lata – 20,8%, 35-
44 lata – 34,6%, 45-54 lata – 17,2%, 55-64 lata – 
7,1%, 65 lat i więcej – 2,4%. Niewypełnione 
ankiety przesłało 4,2 % mieszkańców.

Spośród mieszkańców, którzy przesłali 
ankietę, wykształcenie wyższe ma 47,1%, 
a wykształcenie średnie i średnie branżowe ma 
36,1%. Od urodzenia w Solcu Kujawskim 
mieszka 66,4% respondentów, dłużej niż 10 lat - 
24,2%.

Na pytanie: Czy uważa Pani/Pan, że Gmina 
Solec Kujawski jest dobrym miejscem do życia 

Dokończenie na str. 3

Dokończenie na str. 5

LXXXI SESJA RM
Z okazji 

Międzynarodowego 
Dnia Kobiet

wszystkim Paniom 
- mieszkankom 
naszej gminy -

w imieniu własnym
i kolegów radnych

przekazuję najlepsze 
życzenia

PRZEWODNICZĄCY
RADY MIEJSKIEJ

Po przegłosowaniu porządku obrad, do 
którego wprowadzono punkt dotyczący trybu 
i harmonogramu opracowania projektu 
strategii rozwoju gminy wraz z trybem 
konsultacji, burmistrz Teresa Substyk 
przedstawiła sprawozdanie z działalności od 22 
listopada 2023 r. do 9 lutego 2024 r.

W  t y m  o k r e s i e  m i ę d z y  i n n y m i 
p r z y g o t o w a n o  b u d ż e t  z  d o c h o d a m i 
w wysokości 130 mln zł  i  wydatkami 
wynoszącymi  126 mln  z ł .  Burmis t rz 
poinformowała o inwestycjach zaplanowanych 
na ten rok i lata kolejne tj. rozbudowa Centrum 
Aktywności i Edukacji (przygotowanie 
p r o j e k t u  r o z b u d o w y  b i b l i o t e k i ) , 
zagospodarowanie ternu przy ścieżce 
rowerowej w Otorowie w ramach budżetu 
obywatelskiego, rozbudowa stacji uzdatniania 
w o d y  w  C h r o ś n i e ,  w y k o n a n i e  p r a c 

konserwatorskich zabytkowego ogrodzenia 
przy szkole muzycznej, odnowienie elewacji 
budynku urzędu, na co gmina otrzymała 
d o fi n a n s o w a n i e ,  z a p r o j e k t o w a n i e 
zagospodarowania terenów nadwiślańskich, 
zagospodarowanie skweru gen. Hedy Szarego 
p r z y  m u z e u m .  J e s t  t o  d r u g i  e t a p 
zagospodarowania z dofinansowaniem ze 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. 
Kolejne inwestycje to zagospodarowanie 

K o l e j n e  p a r y  o t r z y m a ł y 
przyznawane przez Prezydenta RP 
medale „Za długoletnie pozycie 
małżeńskie”. Więcej o jubilatach 
i spotkaniu w ratuszu na str. 5.

Opracowanie
strategii rozwoju

Sprawozdanie, budżet, dotacje, 
programy i strategia
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Burmistrz zaprasza wszystkich 
m i e s z k a ń c ó w  z a i n t e r e s o w a n y c h 
dofinansowaniem w ramach programu 
„Czyste  Powiet rze”  na  spotkanie 
informacyjne, które poprowadzi doradca 
energetyczny Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Toruniu. Odbędzie się ono 14 marca 
2024 r. (czwartek) o godzinie 16.30 w sali 
konferencyjnej urzędu (wejście od ul. 29 
Listopada).

Podczas spotkania zostaną omówione 
możliwości pozyskania dofinansowania w 
ramach programu na: wymianę starych i 
nieefektywnych źródeł ciepła na paliwo 
stałe w domach jednorodzinnych, 
instalację centralnego ogrzewania i ciepłej 
wody użytkowej ,  mikroins ta lac ję 
fotowoltaiczną, ocieplenie przegród 
budowlanych, wymianę stolarki okiennej 

i drzwiowej, wentylację mechaniczną, 
dokumentację (audyt energetyczny, 
dokumentacja projektowa).

Program skierowany jest do osób 
fizycznych będących właścicielami lub 
współwłaścicielami jednorodzinnych 
b u d y n k ó w  m i e s z k a l n y c h  l u b 
w y d z i e l o n y c h  w  b u d y n k a c h 
jednorodzinnych lokali mieszkalnych 
z wyodrębnioną księgą wieczystą.

Niezależnie od tego solecczanie mogą 
uzyskać wszelkie informacje na temat 
programu „Czyste Powietrze” oraz złożyć 
wniosek o dotację w każdy wtorek 
i czwartek w punkcie konsultacyjno – 
i n f o r m a c y j n y m  z n a j d u j ą c y m  s i ę 
w Wydziale Utrzymania Miasta przy ul. 
Toruńskiej 8.

Spotkanie
informacyjne

Na początku 
drug ie j  po łowy 
l u t e g o  t a k 
wezbrała Wisła . 
Woda dotarła pod 
s z l a b a n  p r z y 
w j e ź d z i e  n a 
p r z y c z ó ł e k 
promowy, który 
cały zniknął pod 
wodą. Wystawały 
j e d y n i e  ż ó ł t o -
c z a r n e  t y c z k i 
znakujące. Stany 
alarmowe nie były 
przekroczone

SOŁECTWO CHROŚNA
14.03.2024 r. godz. 17.00

świetlica 
SOŁECTWO KUJAWSKA 

11.03.2024 r. godz. 17.00
świetlica „Jagódka”

SOŁECTWO OTOROWO – 
MAKOWISKA

21.03.2024 r. godz. 17.00
świetlica „Makowianka”

OSIEDLE RUDY
21.03.2024 r. godz. 17.00
świetlica „Makowianka”

Terminy zebrań
mieszkańców

Za nami pięć zebrań mieszkańców 
soleckich osiedli i sołectw. Oto, dla 
przypomnienia, terminy kolejnych:

Rada powiatu
w Solcu

W Soleckim Centrum Kultury 7 lutego 
o d b y ł a  s i ę  s e s j a  R a d y  P o w i a t u 
Bydgoskiego.

W porządku obrad znalazły się między 
innymi sprawozdanie starosty z wykonania 
uchwał rady oraz z działalności zarządu 
w okresie między sesjami; przyjęcia 
r o c z n e j  i n f o r m a c j i  K o m e n d a n t a 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 
w  B y d g o s z c z y  o  s t a n i e  o c h r o n y 
przeciwpożarowej oraz informacja 
o działalności Ochotniczych Straży 
Pożarnych na terenie powiatu bydgoskiego 
za 2023 rok.

P o n a d t o  r a d n i  d y s k u t o w a l i 
o  p r z y s t a n k a c h  k o m u n i k a c y j n y c h 
będących własnością lub w zarządzie 
powiatu, udzieleniu dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, położonych w powiecie 
bydgoskim.

Radni przegłosowali także uchylenie 
uchwały w sprawie określenia rozkładu 
godzin pracy aptek ogólnodostępnych.

W  s e s j i  b r a l i  u d z i a ł  t a k ż e 
przeds tawic ie le  samorządu Solca 
Kujawskiego.
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Dokończenie ze str. 1

Sesję można śledzić na żywo – 
www.soleckujawski.pl zakładka e-
sesja. Tam również znajdują się 
materiały archiwalne.

LXXXI SESJA RM

1 marca obchodzimy Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy Wyklętych. Tego dnia 
delegacje upamiętniły żołnierzy polskiego podziemie niepodległościowego, 
walczących o naszą suwerenność po II woj nie światowej, składając wiązanki pod 
Pomnikiem Upamiętniającym Żołnierzy Armii Krajowej. 

terenów po byłej Nasycalni – program 
funkcjonalno – użytkowy dla skateparku, 
kontynuacja budowy ścieżek rowerowych, 
wymiana nawierzchni boiska do koszykówki 
przy Szkole Podstawowej nr 4, wykonanie 
przyłącza energetycznego do siedziby grupy 
Bizon oraz hangaru na potrzeby Wodnego 
Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. 
W planie są również modernizacja parkingu 
przy Ochotniczej Straży Pożarnej, stworzenie 
koncepcji budowy nabrzeża przeładunkowego 
na Wiśle, wymiana siedzisk na stadionie, 
budowa dróg na Osiedlu Toruńskim – projekty 
i na Osiedlu Leśnym, termomodernizacja 
komunalnych budynków mieszkalnych 
(dokumentacja). W tym roku gmina przystąpi 
tez do zaprojektowania oświetlenia ul. 
Kujawskiej.

Zwiększenie części oświatowej subwencji 
ogólnej o 2,6 mln zł, części rozwojowej o 1,1 
mln zł, środki przekazane przez wojewodę oraz 
ze spadków i darowizn spowodowały 
konieczność przygotowania zmian w budżecie. 
Spowodują one zwiększenie dochodów 
i wydatków w wysokości 4,3 mln zł. Jak 
poinformowała skarbnik Alina Kowalska, 
w wydatkach majątkowych są to tylko 
przesunięcia środków między zadaniami 
uwzględnionymi w wykazie realizowanych 
inwestycji. W ślad za tym, radni przegłosowali 
także  zmiany Wielo le tn ie j  Prognozy 
Finansowej.

W kolejnym punkcie A. Kowalska 
przedstawiła projekt uchwały zwiększającej 
o 8,5 tys. zł wydatki na prowadzenie w urzędzie 
zamiejscowego ośrodka rejestracji pojazdów. 
Cała suma będzie przeznaczona na system 
teleinformatyczny „Pojazd”.

B a r b a r a  B i a ł k o w s k a ,  z a s t ę p c a 
burmistrza,  omówiła projekt uchwały 
dotyczącej odstąpienia od utworzenia funduszu 
sołeckiego. Przedstawiła szczegółowe 
wyliczenia, z których wynikało, że środki 
z funduszu byłyby generalnie niższe, niż 
nakłady ponoszone corocznie z budżetu gminy. 
Są to 203 tys. zł z funduszu sołeckiego do 338 
tys. zł wydatków poniesionych w 2023 r. 
Ostatecznie zapadła decyzja o nietworzeniu 
funduszu sołeckiego.

W związku z wdrażaniem systemu 
elektronicznego przeznaczonego do obsługi 
d o t a c j i  u d z i e l a n y c h  p u b l i c z n y m 
i niepublicznym placówkom wychowania 
przedszkolnego, dla których gmina jest 
organem rejestrującym obowiązująca od 2020 
r. uchwała wymaga dostosowania, co do 
zakresu i formy przekazywania danych. Projekt 
przedstawiał Katarzyna Małecka, kierownik 
Referatu Edukacji. Radni zmiany uchwalili. 
W następnym głosowaniu rada zwiększyła 
wysokość dotacji celowej na dziecko objęte 
opieka żłobkową z 350 na 500 zł. Poprzednia 
stawka obowiązywała od 2018 r. Natomiast bez 
zmian pozostała dotacja dla dzieci objęte 
opieką w klubie dziecięcym – 250 zł. Jak 
wyjaśniła K. Małecka, w naszej gminie dotację 
taką otrzymuje jedna placówka.

Radni wyrazili zgodę na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej, 
znajdującej  s ię  przy ul .  Dworcowej , 
zabudowanej obiektami przeznaczonymi na 
d z i a ł a l n o ś ć  h a n d l o w o  –  u s ł u g o w ą , 
w y k o n a n y m i  z e  ś r o d k ó w  w ł a s n y c h 
dotychczasowego dzierżawcy, o czym mówiła 
B. Białkowska, przedstawiając uzasadnienie 
projektu uchwały. W kolejnych punktach 
realizowanego porządku obrad rada uchwaliła 

m i e j s c o w y  p l a n  z a g o s p o d a r o w a n i a 
przestrzennego Otorowo I oraz wyraziła zgodę 
na przystąpienie do sporządzenia miejscowych 
planów dla terenów Otorowo III i Otorowo IV. 
P r o j e k t y  u c h w a ł  o m ó w i ł a  A n n a 
Kwiatkowska, kierownik Biura Planowania 
Przestrzennego.

Przyjęto również program opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi. Cele i zadania 
pozostały takie, jak w poprzednim roku, a na 
ich realizację zaplanowano 224 tys. zł. 
W programie uwzględniono dwa zadania, 
zgłoszone do budżetu obywatelskiego, które 
nie otrzymały dofinansowania. Wiesława Nyc, 
przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego 
przedstawiła projekt zmian gminnego 
programu profilaktyki i rozwiązywania 
p r o b l e m ó w  a l k o h o l o w y c h  o r a z 
przeciwdziałania narkomanii na lata 2022 – 
2 0 2 5 ,  a  t a k ż e  p r o j e k t  p r o g r a m u 
przeciwdziałania przemocy domowej na lata 
2024 – 2030. W pierwszym wypadku chodzi 
o  z m i a n ę  n a z e w n i c t w a ,  w y n i k a j ą c a 
z nowelizacji ustawy. W drugim – zmiany 
rządowego programu wymusiły konieczność 
ponownego opracowania  do tychczas 
obowiązującego w gminie  programu 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie.

Na początku lutego do rady wpłynął 
wniosek o podjęcia działań zmierzających do 
s t w o r z e n i a  w  g m i n i e  m e c h a n i z m u 
dofinansowania w formie dotacji zakupu przez 
m i e s z k a ń c ó w  u s ł u g  fi z j o t e r a p i i . 
Przewodniczący rady przekazał wniosek do 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która po 
przeanalizowaniu jego treści uznała, że jego 
przedmiot nie mieści się w kompetencjach rady 
miejskiej i zasadne jest podjęcie uchwały 
o przekazaniu wniosku do burmistrza, który 
jest organem właściwym do rozpatrzenia 
wniosku, o czym poinformował Szymon 
Raczyński, przewodniczący komisji.

Uchylenie 30 stycznia br. w sprawie 
o k r e ś l e n i a  s z c z e g ó ł o w e g o  t r y b u 
i harmonogramu opracowania projektu 
„Strategii Rozwoju Gminy Solec Kujawski na 
lata 2023-2030 (+)”, w tym trybu konsultacji, 
podyktowane jest koniecznością uzupełnienia 
tego aktu prawnego o postanowienia dotyczące 
szczegółowego trybu konsultacji, jak również 
uwzględnieniem zapisów dotyczących jego 
publikacji w Dzienniku Urzędowym oraz 
terminu wejścia w życie. B. Białkowska 
wskazała, że takie zastrzeżenia wniósł 
wojewoda. Nowy projekt uwzględnia te uwagi.

W ramach wolnych głosów i wniosków 
radna Marzanna Szewczyk  poprosiła 
o przekazanie zaprezentowanych wyliczeń 
odnośnie do funduszu sołeckiego. Radna 
Alicja Żaguń podziękowała wszystkim, 
którzy przyczynili się do zorganizowania 
pobytu w naszym mieście dzieci z domu 
dziecka w Trzemiętowie. B. Białkowska 
podziękowała mieszkańcom działającym 
w „Kitku w mieście” za ich codzienną opiekę 
nad kotami wolno żyjącymi. Przekazała także 
kilka informacji dotyczących opracowania 
strategii rozwoju gminy.

Następnie radni udali się w objazd po 
gminie, gdzie zobaczyli zrealizowane 
inwestycje.

Sprawozdanie, budżet, dotacje, 
programy i strategia
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J e d n y m  z  p r z y s t a n k ó w  w i z y t y 
podopiecznych domu dziecka z Trzemiętowa 
był urząd, gdzie w sali konferencyjnej dzieci 
mogły zasiąść na miejscach radnych, 
p r z y m i e r z y ć  ł a ń c u c h y  b u r m i s t r z a 
i przewodniczącego rady miejskiej, otworzyć 
nadzwyczajną sesję i zmienić porządek 
obrad. Po zakończeniu sesji goście otrzymali 
prezenty. Były słodycze, ale i gwizdki. Jeśli 
ktoś odwiedził urząd 14 lutego, albo 
przechodził obok, mógł usłyszeć utwór na 
dwanaście gwizdków. Naprawdę było głośno, 
ale i wesoło. Na koniec wszyscy stanęli do 
wspólnego zdjęcia.

A tak  w izy tę  op i sa ł a  Magdalena 
K r z e m i ń s k a ,  k o o r d y n a t o r  P l a c ó w k i 
O p i e k u ń c z o  –  Wy c h o w a w c z e j  n r  4 
w Trzemiętowie, pod której opiekę trafiła trójka 
młodych solecczan.

Otrzymaliśmy zaproszenie od naszych 
przyjaciół, których wcześniej poznaliśmy 
w święta Bożego Narodzenia. Alicja Żaguń 
i Andrzej Bąbka odwiedzili nas przywożąc dla 
wszystkich dzieci prezenty świąteczne. Przy tej 
okazji pragnę podziękować za okazaną pomoc, 
wsparcie i wielkie serce. Sprawili państwo 
wielką radość i uśmiech na twarzy naszych 
dzieci.

Dzień w Solcu Kujawskim był dla nas dniem 
pełen wrażeń. Było tyle niespodzianek, że nie 
wiadomo od której zacząć.

Zostaliśmy bardzo miło przywitani 
i serdecznie ugoszczeni. Już teraz wiemy, że 
zostali państwo naszymi przyjaciółmi, i jest to 
początek naszej długiej współpracy, a lista 
pomysłów i planów jest długa. W najbliższym 
czasie znowu się spotkamy, dzieci już teraz 
otrzymały zaproszenie do JuraParku.

Nasz przyjazd rozpoczął się od pobytu 
w Parku Wodnym Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
Dzieci pod okiem czujnych ratowników 
korzystały z basenu. Największe szaleństwo to 
były zjazdy na zjeżdżalniach.

Dzieci miały możliwość zjedzenia pysznego 
obiadu w Szkole Podstawowej nr 1 im. Tadeusza 
Kościuszki. Tam zostaliśmy gorąco powitani 
przez dyrektorów szkół, przedszkola i radnych, 
dzieci otrzymały paczki ze słodyczami.

Dużą atrakcją był pobyt w ratuszu. 
Zostaliśmy powitani przez panią burmistrz 
i zastępcę burmistrza oraz przewodniczącego 
rady miejskiej. Bardzo fajnie dzieci wczuły się w 
rolę radnych. Nasz mądrala Mateusz świetnie 

odegrał rolę przewodniczącego rozpoczynając 
posiedzenie,  a Jakub został fikcyjnym 
burmistrzem miasta Solec Kujawski. Chłopcy 
mieli możliwość założenia ciężkich łańcuchów 
z herbem Solca, symbolizujących władzę, 
ważność.

Dużo radości i zabawy sprawił nam pobyt 
w Soleckim Centrum Kultury. Zostaliśmy objęci 
opieką przez dyrektora i pracowników. Dzieci 
uczestniczyły w warsztatach kreatywno- 
artystycznych. Zostaliśmy zaproszenia także do 
sali widowiskowej na pokaz baniek mydlanych 
wykonany przez animatora zabawy pana Emila 
(z firmy „Jojo Animacje”), który swoim 
zabawnym usposobieniem potrafi sprawić 
cuda, aby rozśmieszyć każde dziecko.

Dyrektor oprowadził nas po całym domu 
kultury, a na zakończenie dzieci otrzymały 
prezenty - wielkie paczki - i słodki poczęstunek. 
Dyrektor pochwalił się filmem, który nagrał 
k i l k a  l a t  w c z e ś n i e j  w  n a s z y m  d o m u 
w Trzemiętowie” (jasełka wykonaniu byłych 
wychowanków). A ja z przyjemnością mogłam 
podzielić się swoimi wrażeniami, i opowiedzieć 
historię naszego domu. Już dzisiaj wiemy, że 
będziemy się spotykać, wspólnie prowadzić 
warsztaty dla dzieci i prężnie działając 
w prowadzonym kółku teatralnym w naszej 
p l a c ó w c e .  Wy m i e n i l i ś m y  s i ę  t a k ż e 
doświadczeniami i możemy liczyć zawsze na 
pomoc w wypożyczeniu rekwizytów i strojów 
bohaterów bajek.

W r a z  z  d y r e k t o r e m  C e n t r u m 
Administracyjnego Placówek Opiekuńczo-
Wychowawczych w Trzemiętowie składam 
serdeczne podziękowania całej soleckiej 
społeczności, instytucjom, które zaangażowały 
i przyczyniły się do przyjazdu naszych dzieci, 
osobom, które sprawiły radość, zapewniły moc 

przygód, a niektórym dzieciom umożliwiły 
spełnienie ich dziecięcych marzeń. 

Dzięki Państwa wsparciu nasze dzieciaczki 
mogą korzystać z wielu atrakcji, włączyć się 
w życie kulturowo-oświatowe, co wpływa 
pozy t ywn ie  na  i ch  ro zwó j  spo ł ec zny 
i emocjonalny, a przede wszystkim daje dużo 
szczęścia, możliwość poznania nowych miejsc 
i ciekawych, inspirujących swoją wiedzą ludzi.

Serdeczne podziękowania składamy Alicji 
Żaguń - przewodniczącej Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu Rady Miejskiej, która 
przygotowała harmonogram spotkania 
i czuwała nad całością oraz planem. Zawsze 
nam towarzyszyła i oprowadzała. Podczas 
pobytu w Solcu towarzyszył nam radny Andrzej 
Bąbka, przewodniczący Klubu Radnych 
Porozumienie dla Solca, który wraz z A. Żaguń 
oraz naszą wspaniałą ofiarodawczynią Renatą 
Przeździecką przygotował dla dzieci paczuszki 
z pysznościami.

W Ośrodku Sportu i Rekreacji opiekował się 
nami kierownik hali sportowej, przewodniczący 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 
Miejskiej Szymon Raczyński, a z basenu 
skorzystaliśmy dzięki uprzejmości dyrektora 
OSiR Wojciecha Lutowskiego.

Obiadek w Szkole Podstawowej nr 1 im. 
Tadeusza Kościuszki zjedliśmy dzięki dyrektor 
Małgorzacie Niedźwiedzkiej, która nie mogła 
być z nami, ale powierzyła opiekę nad dziećmi 
swoim zastępcom – Magdalenie Michalak 
i Maciejowi Dąbkowskiemu.

W Urzędzie Miejskim przywitali nas: 
burmistrz Teresa Substyk, jej zastępczyni 
Barbara Białkowska, przewodniczący rady 
miejskiej Bartłomiej Czaki oraz sekretarz gminy 
Magdalena Rudna-Plewa.

W Soleckim Centrum Kultury serdecznością 
otoczyli nas: dyrektor Tomasz Rudny wraz 
z pracownikami – instruktorami: Bartoszem 
Podolakiem, Gabrielą Walczak, Ewą Bator – 
K l a u s e ,  K l a u d i ą  P l i c h t ą .  W i z y t ę 
udokumentowała fotograficznie Grażyna 
Bieniek, a jedzonko przygotowała Marzanna 
Szewczyk .  Z  ko le i  paczk i  ofiarowało 
Stowarzyszenie Uśmiech Nadziei Dzieciom 
z Bydgoszczy, w którym aktywnie działa E. 
Bator-Klause. 

Wolę współpracy z naszą placówką wyrazili 
dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 Piotr 
Dylewski oraz dyrektor Przedszkola Promyczek, 
Małgorzata Kaczan.

W imien iu  dz iec i  bardzo  Pańs twu 
dziękujemy. Do zobaczenia wkrótce!!!

Mateusz – 10 lat
,,Najbardziej zapamiętałem basen, nigdy w życiu nie zapomnę zjeżdżalni, gdy po niej 

zjeżałem czułem się jak ryba w wodzie”. Później zwiedzaliśmy miasto Solec Kujawski. 
Fantastyczna była także ,,zabawa w burmistrza”, ja akurat odegrałem rolę przewodniczącego 
rady miejskiej, ale w przyszłości wolałbym zostać BURMISTRZEM. To była fajna wycieczka”.

Patrycja – 8 lat
,,Najbardziej podobał mi się basen, fajnie mogliśmy się bawić i pływać. Ale również 

podobało mi się w Domu Kultury, pan robił czary z bankami mydlanymi, super fajnie. W ogóle to 
dostaliśmy dużo prezentów i bardzo dobry obiad. Pani burmistrz również była fajna i miła”.

Przemysław - 12 lat
,,Mi najbardziej podobał się basen, ponieważ w przyszłości zostanę sportowcem, zjeżdżalnie 

też były super, najbardziej zielona. Następnie bardzo podobało mi się jak pan czarował bańkami 
i rzucił taką dużą piłkę w stronę publiczności, byliśmy w szkole, była taka piękna. Chciałabym, 
żeby taka szkoła była też w Samsiecznie”.

To była fajna
wycieczka
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Państwo Barbara i Romuald Barańscy 
brali ślub 25 grudnia 1972 r. w Solcu 
Kujawskim. Mają córką, syna i dwóch wnuków.

Państwo Mirosława i Ignacy Piekutowie 
brali ślub 2 kwietnia 1972 r. w Solcu 
Kujawskim. Mają syna i wnuczkę.

Państwo Barbara i Zdzisław Bergowie 
brali ślub 22 kwietnia 1973 r. w Dębowej Łące. 
Mają córkę i wnuczkę.

Państwo Maria i Krzysztof Zboraccy brali 
ślub 24 lutego 1973 r. w Solcu Kujawskim. 
Mają dwie córki, sześcioro wnuków i dwóch 
prawnuków.

Moc serdecznych życzeń, odśpiewane 
sto lat no i oczywiście wręczenie medali 
„Za długoletnie pożycie małżeńskie” 
przyznane przez Andrzeja Dudę , 
Prezydenta RP, stały się udziałem 
kolejnych solecczan.

Cztery pary małżeńskie odebrały 
medale z rąk burmistrz Teresy Substyk 
Medale otrzymują małżeństwa, które 
przeżyły ze sobą co najmniej 50 lat. 

O przyznanie medali mogą wnioskować 
sami zainteresowani, bądź ich najbliżsi, 
a o szczegóły można pytać w Urzędzie 
Stanu Cywilnego.

Podczas uroczystości, która odbyła się 
7 lutego w ratuszu, honorowi goście mówili 
o sobie, o tym, jak się poznali, wspominali 
o latach spędzonych razem.

Z rozmów tych wynika, że jubilaci lubią 
sobie zażartować. Kiedy zapytaliśmy 
małżonków o liczbę potomstwa, jeden 
z panów powiedział, że na razie jest … i tu 
wymienił ile mają dzieci. Żona słysząc to, 
zaraz zdementowała tę deklarację.

Inna para, a konkretnie pewna pani, 
czasem lubi postawić męża w trudnej 
sytuacji. Jej wybranek jest myśliwym 
i w domu ma broń. Kiedy żona chce coś na 
nim wymóc, mówi, że zadzwoni na policję, 
że ją straszy i na pewno broń mu zabiorą. 
Takie to rodzinne psoty. 

Życzenia jubilatom złożyli burmistrz 
Teresa Substyk, Bartłomiej Czaki, 
przewodniczący rady miejskiej i Justyna 
Żebrowska – Dudek, kierownik USC. 
Medalami zostali uhonorowani: Barbara 
i Romuald Barańscy, Barbara i Zdzisław 
B e r g o w i e ,  M i r o s ł a w a  i  I g n a c y 
Piekutowie oraz Maria i Krzysztof 
Zboraccy.

Także w lutym medale otrzymali 
Teresa i Jerzy Kucharscy. Tym razem 
uroczyste spotkanie miało miejsce 
w gabinecie burmistrza, gdzie również była 
okazja do rozmowy.

Państwo Teresa i Jerzy Kucharscy brali 
ślub 7 października 1972 r. w Bydgoszczy. Mają 
dwóch synów.

pozytywnie odpowiedziało 82,4% osób. 
Niecałe 9% wyraziło negatywne zdanie.

Najkorzystniej oceniane elementy życia 
w Gminie Solec Kujawski to: dostępność 
przyrody w otoczeniu - 62,6%, odbiór odpadów 
komunalnych - 59,5%, dostępność tras 
rowerowych - 56,1%, dostępność infrastruktury 
sportowej - 52,7%, czystość miejsc publicznych 
- 51,7%.

Najgorzej oceniane aspekty życia w Gminie 
Solec Kujawski to natomiast: dostęp do lekarzy 
specjalistów - 78,9%, jakość/stan nawierzchni 
dróg  -  67 ,7%,  dos tępność  t ranspor tu 
publicznego - 66,0%, dostępność różnych form 
atrakcyjnego spędzania czasu dla dzieci 
i młodzieży - 58,2%, dostęp do lekarzy 
rodzinnych - 54,2%.

W części spotkania poświęconej na 
dyskusję, poruszono następujące kwestie: 
Gmina Solec Kujawski – jaka jest i z czego 
wynika obecna sytuacja?; Co jest typowe dla 
gminy? Jakie są jej wyróżniki?; Solec Kujawski 
na tle powiatu i województwa – wady, zalety, 
potencjały; Solec Kujawski – jakie są 
największe wyzwania dla gminy na kolejne 
lata? Jaki powinien być kluczowy kierunek 
rozwoju gminy? Jakie działania, projekty, 
przedsięwzięcia należy zrealizować by 
odpowiedzieć na przedstawione wyzwania? 
Jakie zasoby można wykorzystać?

Na 31 członków zespołu w spotkaniu 
wzięło udział 26 osób. Uczestniczyli w nim 
także burmistrz Teresa Substyk i Bartłomiej 
Czaki, przewodniczący rady miejskiej.

Wychodząc naprzeciw mieszkańcom 
zainteresowanym pracą w zespole, burmistrz 
o g ł o s i ł a  d o d a t k o w y  n a b ó r .  O s o b y 
zainteresowane mogą składać zgłoszenia 
w formie pisemnej (w punkcie informacji 
w urzędzie, pok. nr 1, ul. 23 Stycznia 7) lub 
elektronicznej (solec@soleckujawski.pl) 
jeszcze do 11 marca br. do godz. 15.00. Druk 
zgłoszenia jest dostępny na stronie internetowej 
urzędu w zakładce „Strategia…”.

Opracowanie projektu  „Strategii Rozwoju 
Gminy Solec Kujawski na lata 2023-2030(+)” 
jest realizowane w podejściu ekspercko – 
partycypacyjnym z udziałem zewnętrznych 
e k s p e r t ó w  o r a z  z  z a a n g a ż o w a n i e m 
mieszkańców, organizacji pozarządowych 
i podmiotów funkcjonujących w gminie. 
Przyjęty przez radę miejską harmonogram 
opracowania  projektu  przewiduje ,  że 
zd i agnozowan ie  sy tuac j i  spo ł eczno-
gospodarczej i przestrzennej gminy za okres od 
1 stycznia 2018 do 31 grudnia 2023 r. wraz 
z wnioskami ma potrwać do końca marca br. 
W maju ma powstać projekt dokumentu, zaś na 
okres od czerwca do sierpnia br. przewidziane 
jest przeprowadzenie konsultacji społecznych. 
Na wrzesień zaplanowano opracowanie 
o s t a t e c z n e g o  p r o j e k t u  s t r a t e g i i  p o 
u w z g l ę d n i e n i u  e w e n t u a l n y c h  z m i a n 
wynikających z przeprowadzonych konsultacji 
i opiniowania  a także jego prezentację.

Finalnym etapem tworzenia dokumentu 
będzie jego uchwalenie przez radę miejską, co 
zaplanowano na październik br.

Dokończenie ze str. 1

Opracowanie
strategii rozwoju

Jubilaci
lubią żartować
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Soleckie Centrum Kultury

Kulturalny
przekładaniec
MAGICZNY  KARNAWAŁ  SENIORA
Imprezę zorganizowaną w SCK 7 lutego 

rozpoczął pierwszy w tym sezonie występ Grupy 
Teatralnej „Malachity”, działającej przy centrum 
kultury pod kierunkiem Dominiki Cieślak. Seniorki 
zabrały wszystkich w podróż do niesamowitego 
świata magii. Spektakl pt. „Szalone wiedźmy” 
rozbudził ciekawość, zaskakiwał zwrotami akcji, 
a nawet rozbawił. Wspaniałe artystki dały z siebie 
wszystko. Można było poczuć, że włożyły w to całe 
serce. Kolejnym punktem wieczoru był występ samej 
D. Cieślak, która zaprezentowała utwory od klasyki - 
„Habanery” z opery „Carmen”, przez pieśni 
cygańskie Dworzaka po rozrywkę - „Szukaj mnie” 
Edyty Geppert czy „Tyle słońca w całym mieście” 
Anny Jantar. A to wszystko przy wspaniałym 
akompaniamencie młodego pianisty - Jakuba 
Kopcia. Po uczcie dla ducha było również coś dla 
ciała - z racji zbliżającego się „tłustego czwartku”, 
nie mogło zabraknąć pączków. A pyszna kawa 
i pączek to z kolei wspaniały wstęp do szalonej 
zabawy, która trwała i trwała.

GALERIA  „PRZED” - WYSTAWA
Od 12 lutego w Galerii „PRZED” SCK, można 

oglądać wystawę megakolorowych prac młodych 
artystów z pracowni plastycznej SCK, od Agaty 
Bądzielewskiej. Wszystkie kolory tęczy zebrane 
w tych pracach rozjaśniły deszczowe niebo 
i sprawiły, że na twarzy każdego oglądającego tę 
wystawę pojawił się uśmiech.

ARTYSTYCZNY  POKAZ  BANIEK
W SCK 13 lutego odbył się artystyczny pokaz 

baniek mydlanych w wykonaniu JOJO Animacje 
z Torunia. To spektakl jedyny w swoim rodzaju. 
Uczestników oczarowały tworzone w powietrzu 
figury, ogniste kule i deszcz tęczowych bąbelków - 
wszystko przy dźwiękach muzyki. Bańkowe 
szaleństwo spotkało się ze entuzjastycznym 
odbiorem wśród dzieci i rodziców. To była naprawdę 
świetna zabawa i miło spędzony czas.

KONCERT  WALENTYNKOWY
Na koncert walentynkowy pn. „Dla Ciebie” SCK 

zaprosiło na 15 lutego. Miłość to magiczne uczucie, 
które wypełnia serca zakochanych, tworząc 
niepowtarzalne chwile. Kilka z nich można było 
przeżyć podczas tego koncertu w towarzystwie 
u t a l e n t o w a n e g o  s o l e c c z a n i n a  -  J a k u b a 
Brzezińskiego. Solecki artysta zaprezentował się 

w pełnej krasie. Zaśpiewał wiele znanych, 
romantycznych utworów, ale również kilka 
kompozycji własnego autorstwa. Towarzyszył mu 
Sławomir Przybysz - akompaniament oraz zespół 
działający przy SCK – „Three One”, który tworzą: 
Emilia Gdaniec, Natalia Krzemieniecka i Maja 
Milewska. Zapewne fani romantycznych przeżyć 
będą pamiętali ten niezwykły koncert długo. 
Artystom raz jeszcze gratulujemy udanego występu.

„MUZYCZNE  IGRASZKI”
Ada Rychwalska z Zespołem "The Carrots" 

gościła 20 lutego na scenie SCK z koncertem dla 
dzieci pt. „Muzyczne igraszki - Akademia Pana 
Kleksa". Artyści zabrali nas w podróż po Akademii 
Pana Kleksa - była "Kaczka Dziwaczka", "Śpiąca 
Królewna" i "Na Wyspach Bergamutach", na których 
podobno żyje Kot w butach. Zaprezentowali również 
utwór z najnowszej ekranizacji - "Jestem Twoją 
bajką". Wszystkie piosenki przeplatane były 
zabawami muzycznymi. Każde dziecko wyszło 
z koncertu z kolorowymi piegami.

SPOTKANIE  DLA  DZIECI
Z  AUTORKĄ  KSIĄŻKI
Z kolei 23 lutego dzieci i młodzież z opiekunami 

przybyli na spotkanie z Anetą Santór, autorką 
książki „Wehikuł czasu. Podróże bliskie i dalekie”, 
która stała się inspiracją do warsztatów w drugim 
tygodniu ferii organizowanych w SCK. Można było 
się dowiedzieć się, jak powstała opowieść i jak 
zostać pisarzem oraz kupić książkę i zdobyć autograf 
pisarki. Książka jest relacją z pobytu autorki we wsi 
Nowa Studnica, gdzie poznała wielu inspirujących 
ludzi. Fikcyjne przygody dwóch bohaterów Emila 
i Klary przeplatają się z autentyczną wyprawą 
podróżnika Emila Witta do Amazonii, gdzie 
zdobywa niesamowite doświadczenia.

OBJAZDOWY  DOM  KULTURY
Po raz pierwszy w czasie ferii zimowych SCK 

uruchomiło swój Objazdowy Dom Kultury. To oferta 
zajęć skierowana do dzieci z okolicznych świetlic. 
Animatorzy wybrali się do „Makowianki” 
i  „ J a g ó d k i ” ,  g d z i e  z  g r u p a m i  m ł o d y c h 
paleontologów przeprowadzil i  prawdziwe 
wykopaliska. Pochłonęło ich badanie, mierzenie 
i klasyfikacja odkryć. Młodzi naukowcy odtworzyli 
też środowisko naturalne swoich dinozaurów. 
Zajęcia cieszyły się ogromnym powodzeniem. 
Animatorzy dziękują wszystkim uczestnikom 
warsztatów za cudownie spędzony czas.

ANNA  SZAFERT 
W  GALERII  DEBIUTÓW
Obchody Światowego Dnia Kota (17 lutego) 

zbiegło się w czasie z organizowaną przez SCK 
wystawą - debiutem artystycznym Anny Szafert. 
Pani Anna realizując swą malarską pasję jest również 
wielką miłośniczką kotów, które są jej wdzięcznymi 
modelami. Wystawę można oglądać od piątku 16 
lutego w Galerii Debiutów, Soleckiego Centrum 
Kultury. Zapraszamy.

FINISAŻ
W Galerii Homo Faber 21 lutego miało miejsce 

niezwykłe wydarzenie - finisaż wystawy fotografii 
Danuty Adamczyk. Autorka zachwycona postawą 
przyjaciół, którzy jej tę wystawę zorganizowali, 
postanowiła im podziękować. Było to grono z Klubu 
Turystów Rowerowych "Torpedo", których wsparł 
solecki fotografik Tomasz Palacz. Galeria Homo 
Faber zaś użyczyła swych gościnnych sal. Grono 
niewielkie, lecz była to okazja, aby powspominać tę 
niezwykłą chwilę, kiedy to autorka dowiedziała się 
o niespodziance jaką jej zgotowali przyjaciele. 
Z wdzięczności, postanowiła obdarować zebranych 
swoimi fotografiami.

WERNISAŻ
Wszystkich miłośników sztuki, zwłaszcza 

malarstwa, SCK zaprosiło do Galerii Homo Faber, 
gdzie 28 lutego odbyło się otwarcie wystawy pn. 
„Przestrzenie, miejsca, przedmioty ...”. Jej autorką 
jest Barbara Glegoła, którą z Solcem Kujawskim 
łączą więzy rodzinne. Spełniona zawodowo jako 
renowator, gdyż konserwacja zabytków była jej 
marzeniem. Jak sama mówi – kochała ten 
wymagający zawód. Obecnie jako szczęśliwa babcia, 
przenosi sztukę w zabawy plastyczne z wnuczkami 
i maluje, bo niezmiennie to lubi. Natura i otoczenie są 
dla niej najlepszą inspiracją. Na wszystkie wyjazdy, 
krótkie i dłuższe, zabiera akwarele, a plener stał się jej 
ukochanym czasem tworzenia. Z przyjemnością 
siada do farb, płócien i kartonów, by zatrzymać 
fragment ulotnego widoku. Lubi zamknąć w kadrze 
blejtramu kilka zwykłych, przypadkowych 
przedmiotów, w zaskakujących zestawieniach. 
Autorka zaprasza serdecznie „w moje przestrzenie, 
miejsca i świat zwykłych rzeczy...” Wystawę będzie 
można oglądać do połowy kwietnia.

WIECZÓR  POEZJI
Soleccy miłośnicy poezji spotkali się 1 marca 

ponownie w Galerii Homo Faber. W niepowtarzalny 
świat poezji wprowadzili: Magdalena Borkowska, 
Anna Chwałek, Justyna Kubiak, Bogusława 
Matusiak, Urszula Mruk, Grażyna Rochna-
Woźniak, Milena Touściuk, Mirosław Woźniak. 
"Rozlewiska pamięci" stały się szansą wysłuchania 
nowych utworów w wykonaniu ich autorów. Nie 
z a b r a k ł o  r ó w n i e ż  o p r a w y  f o t o g r a fi c z n e j 
w wykonaniu niezastąpionej Danuty Adamczyk. 
Zaś o oprawę muzyczną zadbali Marta Orlich 
i Mateusz Tomczuk. Ci, którzy zdecydowali się 
wziąć udział w tym wydarzeniu, z pewnością poznali 
niebanalny i głęboki świat poezji, zaś wyjątkowa 
atmosfera, jaka towarzyszyła przez cały wieczór, jest 
idealnym dowodem na to, że poezja wciąż zachwyca.

KINO  KULTURA
8 MARCA
17.00 – PAMIĘTNIKI TATUSIA MUMINKA – 

animowany / od 5 lat / 74 min.
19.00 – TO WŁAŚNIE MIŁOŚĆ  – komedia 

romantyczna / od 16 lat / 135 min.
16 MARCA
17.00 – DZIKA BANDA – familijny / od 9 lat / 

103 min.
19.30 – SAMI SWOI POCZĄTEK – komedia, 

obyczajowy /  od 15 lat / 118 min.
Zwiastuny i opisy filmów są na FB Kino Kultura 

i www.sck-solec.com oraz na FB Soleckiego 
Centrum Kultury. Bilety do nabycia w punkcie SCK 
oraz on-line przez www.sck-solec.com, zakładka 
bilety.

(Fot. Bartosz Pelikant)
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

Sportowy
kalejdoskop

Kalendarz imprez
Krajowy Turniej Badmintona , 

10 marca (niedziela), godz. 9.00, hala 
OSiR;

Mecz III ligi piłki nożnej: Unia 
Drobex Solec Kujawski – Vineta Wolin, 
16 marca (sobota), godz. 12.00, stadion 
OSiR;

Zgrupowanie szkoleniowe – Polski 
Związek Wrotkarski, 17 – 22 marca;

VIII Ogólnopolski Turniej Tańca 
„Bydgoska Układanka Taneczna”, 23-24 
marca, hala OSiR;

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego 
w koszykówce dziewcząt – Igrzyska 
Młodzieży Szkolnej, 26 marca (wtorek), 

godz. 10.00, hala OSiR (zapisy do 20 
marca na www.srs.szs.pl);

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego 
w koszykówce chłopców – Igrzyska 
Młodzieży Szkolnej, 27 marca (środa), 
godz. 10.00, hala OSiR (zapisy do 20 marca 
na www.srs.szs.pl);

Mecz III ligi piłki nożnej: Unia 
Drobex Solec Kujawski – Świt Skolwin, 30 
marca (sobota), godz. 12.00, stadion OSiR.

Sukces solecczanina
Solecki biegacz Tomasz Marchel 

w  XII  Z imowym Biegu  Dębowym 
w y s t a r t o w a ł  2  m a r c a  n a 
p i ę c i o k i l o m e t r o w y m  d y s t a n s i e . 
W klasyfikacji generalnej zajął 6. miejsce 
na 170. zawodników, natomiast w kategorii 
wiekowej M30  był pierwszy z czasem 
18,07 min. Wynikiem tym poprawił swój 
rekord życiowy o 3 sekundy.

MLKS znów z medalami
Pierwszy wyjazdowy Krajowy Turniej 

Badmintona w tym sezonie już za 

zawodnikami MLKS-u. Były to bardzo 
wymagające, dwudniowe zawody, które 
odbyły się w Luboniu w dniach 24-25 
l u t e g o .  N a s z a  s i e d m i o o s o b o w a 
reprezentacja przywiozła swoje pierwsze 
t r o f e a  w  t y m  r o k u .  C a ł a  P o l s k a 
z niecierpliwością czekała na zawody tej 
r a n g i  o  c z y m  ś w i a d c z y ł a  l i c z b a 
uczestników - 193 osoby. Solecki klub 
reprezentowali: Oliwia Kusz, Blanka 
Szczepańska, Julia Bandoch, Julia 
Kusz, Jakub Dybowski, Paweł Batliński 
i Szymon Jaskot. Zawodnicy, którym 
udało się zająć najlepsze miejsca: 
J. Bandoch - miejsce 1, J. Kusz - miejsce 
4/6, P. Batliński / S. Jaskot - miejsce 3, 
J. Bandoch / J. Szałkowski (Gdańsk) - 
miejsce 2.

Piłka ręczna
Pod koniec lutego w kompleksie OSiR 

rozegrano mistrzostwa powiatu w piłce 
r ęczne j .  27  lu t ego  rywa l i zowa ły 
dziewczęta. Sukces odniosły zawodniczki 
z Dobrcza. Dzień później, w zmaganiach 
c h ł o p c ó w  t r y u m f o w a ł a  s z k o ł a 
podstawowa w Czarżu. Organizatorami 
Mistrzostw byli MUKS „Start” Solec 
Kujawski oraz Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Solcu Kujawskim. Zespoły otrzymały 
puchary, dyplomy, medale oraz słodycze 
ufundowane przez Starostwo Powiatowe 
w Bydgoszczy.



„Orkiestra 4Young” to muzyczny projekt Filharmonii 
Pomorskiej skierowany do młodych artystów uczących się 
w szkołach muzycznych II stopnia z całej Polski.

Z ponad dwustu zgłoszeń została wyłoniona orkiestra 
składająca się z sześćdziesięciu najlepszych muzyków, na których 
czele stanął Adam Sztaba. Wśród nich znalazła się mieszkanka 
naszego miasta Julia Jaskot grająca na skrzypcach. To już po raz 
drugi zasiadła w składzie tejże orkiestry, tym razem zostając jej 
koncertmistrzem.

Muzycy przez pięć dni brali udział w próbach i warsztatach (po 
10 godzin dzienne) prowadzonych przez A. Sztabę oraz liderów 
Filharmonii Pomorskiej, aby w piątek 16 lutego zagrać 
niesamowity koncert pełen artystycznych uniesień.

Dodajmy, że nie tak dawno, bo w połowie grudnia, Julka 
została laureatką III miejsca w Ogólnopolskim Konkursie 
Skrzypcowym im. Piotra Janowskiego w Grudziądzu.

J. Jaskot jest absolwentką Szkoły Muzycznej I stopnia w Solcu 
Kujawskim, a obecnie kontynuuje naukę  na II stopniu 
w Państwowym Zespole Szkół Muzycznych w Bydgoszczy.

Po raz drugi
w orkiestrze A. Sztaby



Rekrutacja do I klas szkół zakończyła 
się 8 marca. W roku szkolnym 2024/2025 
naukę w klasie I szkoły podstawowej 
rozpoczyna dziecko 7-letnie (tj. urodzone 
w roku 2017). Na wniosek rodziców naukę 
w szkole podstawowej może także 
rozpocząć dziecko, które w roku 2024 
kończy 6 lat (tj. urodzone w roku 2018), 
j e ż e l i  k o r z y s t a ł o  z  w y c h o w a n i a 
przedszkolnego, albo posiada opinię 
o możliwości rozpoczęcia nauki w szkole 
podstawowej wydaną przez poradnię 
psychologiczno-pedagogiczną. 

Dziecko w wieku 6 lat, które nie pójdzie 
do I klasy szkoły podstawowej, jest 
zobowiązane do odbycia rocznego 
p r z y g o t o w a n i a  p r z e d s z k o l n e g o 
w przedszkolu lub oddziale przedszkolnym.  

Rodzice mogli  składać wnioski 

o przyjęcie dziecka do następujących 
placówek, prowadzonych przez gminę:

- Przedszkola Publicznego nr 1 
„Promyczek” przy ulicy Tartacznej 10,

- Oddziałów przedszkolnych w Szkole 
Podstawowej nr 1 przy ulicy Tartacznej 25.

Ponadto w gminie  funkcjonuje 
przedszkole publiczne prowadzone przez 
osobę fizyczną: 

- Przedszkole Publiczne Dinuś przy 
ulicy Kościuszki 12,

oraz dwa przedszkola niepubliczne:
- Przedszkole Niepubliczne „Reksio” 

przy ulicy Bohaterów Września 5 
(dodatkowa lokalizacja prowadzenia zajęć: 
ul. Piastów 2),

-  Ochronka Zgromadzenia  Sióstr 
Służebniczek BDNP Niepubliczne Przedszkole 
przy ulicy Bohaterów Września 11.

Do szkół,
przedszkoli i żłobka

Pomimo kryzysu gospodarczego w latach 30. XX wieku i związanej z tym bardzo 
trudnej sytuacji soleckiego przemysłu drzewnego, do naszego miasta w omawianym 
czasie ciągle spławiano drewno. Na fotografii widzimy drewniane bale zbite ze sobą 
nad soleckim brzegiem Wisły, a także grupę flisaków. Na balach możemy zauważyć 
prowizoryczny szałas – schronienie, wykorzystywane przez flisaków. Co ciekawe, 
dzięki specjalistycznej literaturze całkiem sporo wiemy na temat znajdującego się po 
prawej stronie zdjęcia statku – holownika parowego. Jego nazwa to „Hugin”. Statek 
został zbudowany w 1891 roku w Szczecinie. W 1928 roku właścicielem jednostki 
została spółka Lloyd Bydgoski. W czasie II wojny światowej nazwa holownika 
brzmiała „Eduard Junchen”, i upamiętniała niemieckiego właściciela soleckiej firmy 
handlującej drewnem, który zginął w Solcu w pierwszych dniach wojny. W 1945 roku 
parowiec został zatopiony w Bydgoszczy, ale szybko został wydobyty i odbudowany. 
Służył jeszcze do 1954 roku, kiedy to został wycofany z eksploatacji, a cztery lata 
później zezłomowany. Prezentowana fotografia pochodzi z bogatej kolekcji pamiątek 
po soleckim fotografie – Bronisławie Krügerze, przekazanej do Muzeum Solca przez 
Kazimierza Stępnia.

Solec na starej fotografii (30)

Ponadto w gminie działa Niepubliczny 
Żłobek Kubusiowy Zakątek (ul. Kościuszki 
12), który prowadzi nabór dzieci na rok 
żłobkowy 2024/2025. Zapisy dzieci 
w wieku od 1 roku do 3 lat pod numerem tel. 
6 6 9 - 5 2 9 - 8 9 5  l u b  e - m a i l e m 
zlobeksolec@onet.pl. Jak informują 
w placówce, są wolne miejsca. Istnieje też 
możliwość dofinansowania pobytu dziecka 
w żłobku.

Jak się dowiedzieliśmy w Referacie 
Edukacji, żłobek Kubusiowy Zakątek jest 
jedyną placówką wpisaną przez burmistrza 
do rejestru żłobków i klubów dziecięcych, 
prowadzonych w gminie. Zgodnie z ustawą 
Prawo przedsiębiorców prowadzenie takiej 
placówki wymaga wpisu do rejestru.

Pos tanowien iem z  26  lu tego 

Komisarz Wyborczy w Bydgoszczy I 
powołał wojewódzką komisję wyborczą, 
powiatowe komisje wyborcze oraz 
gminne i miejskie komisje wyborcze.

Miejska komisja
wyborcza

Miejska Komisja Wyborcza w Solcu 
Kujawskim, z siedzibą W Urzędzie 
Miejskim w Solcu

Kujawskim, ul. 23 Stycznia 7 (sala nr 7a 
i 7b) będzie pracowała w następującym 
składzie:

1. Katarzyna Ciudzińska, zgłoszona 
przez KWW ŁĄCZY NAS SOLEC, zam. 
Solec Kujawski (przewodnicząca);

2. Daria Sylwia Frontczak, zgłoszona 
p r z e z  K K W  K O A L I C J A 
OBYWATELSKA, zam. Solec Kujawski;

3. Andrzej Grochal, zgłoszony przez 
KKW TRZECIA DROGA PSL-PL2050 
SZYMONA HOŁOWNI, zam. Solec 
Kujawski;

4. Artur Piotr Krause, zgłoszony 
przez KWW RAZEM DLA SOLCA, zam. 
Chrośna;

5. Agnieszka Ewa Mazur, zgłoszona 
przez KWW RAZEM W POWIECIE 
BYDGOSKIM, zam. Solec Kujawski;

6. Joanna Paliwoda, uzupełnienie 
składu (Komisarz Wyborczy), zam. Solec 
Kujawski;

7. Anna Karolina Pioterek, zgłoszona 
przez KKW LEWICA, zam. Brzoza 
(zastępca);

8. Zbysław Radkiewicz, zgłoszony 
p r z e z  K W  P R A W O 
I SPRAWIEDLIWOŚĆ, zam. Białe Błota;

9. Magdalena Katarzyna Reikowska, 
u z u p e ł n i e n i e  s k ł a d u  ( K o m i s a r z 
Wyborczy), zam. Solec Kujawski.

Jeszcze dzisiaj, tj. 8 marca, można 
zgłaszać kandydatów na członków 
obwodowych komisji wyborczych. 





DRODZY MIESZKAŃCY! 

Nazywam się Sebastian Czajor, 
w sierpniu 2023 r. wykryto u mnie glejaka, 
niestety guz okazał się nieoperacyjny 
o najwyższym IV stopniu złośliwości. 

W P o l s c e  p o z o s t a j e  m i  t y l k o 
radioterapia i chemia. Szanse na lepsze 
j u t r o  m o ż e  z w i ę k s z y ć  d o s t ę p n a 
w  N i e m c z e c h  i m m u n o t e r a p i a 
wykorzystująca m.in. wirusy onkolityczne 
oraz komórki dendrytyczne pacjenta, żeby 
pobudzić własny układ odpornościowy 
i  z a p r o g r a m o w a ć  g o  d o  w a l k i 
z  nowotworem.  Mam bardzo duże 
trudności z chodzeniem i mówieniem, ale 
nie zamierzam się poddać!

Każdego, kto chciałby wspomóc mnie, 
moją żonę i  kochanych synów w walce 
z nowotworem, proszę o przekazanie 
swojego 1,5% podatku. Dziękuję za 
pomoc! Liczy się każda wpłata i każdy 
dzień! 

Więcej o mojej chorobie i o mnie na 
zrzutka.pl Pomóż mi pokonać glejaka!

W sobotę 2 marca br. odbyła się 
dziesiąta edycja Rajdu pamięci kapitana 
Alojzego Bruskiego ps. „Grab”. Rajd jest 
wspólną inicjatywą Muzeum Solca im. 
Księcia Przemysła oraz Klubu Turystów 
Pieszych PTTK „Horyzont” z Solca 
Kujawskiego, przygotowaną z okazji 
przypadającego 1 marca Narodowego Dnia 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych.

Zbiórka uczestników odbyła się na 
cmentarzu  przy  kośc ie le  pw.  Św. 
Stanisława Biskupa i Męczennika. Tam 
pod Pomnikiem Armii Krajowej zapalono 
znicze pamięci. Następnie turyści przeszli 
w stronę dworca PKP i pociągiem udali się 
do Przyłubia. Na starcie wędrówki – stacji 
PKP Przyłubie  –  zgromadzi ła  s ię 
rekordowa liczba ponad 70 piechurów. 
Wśród uczestników wydarzenia znalazła 
się Alicja Paczoska-Hauke z Delegatury 
I n s t y t u t u  P a m i ę c i  N a r o d o w e j 
w Bydgoszczy – autorka m.in. publikacji na 
temat patrona rajdu. Cieszy ponadto udział 
w rajdzie młodzieży z Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących i Zawodowych 
w Solcu Kujawskim.

Podczas osiemnastokilometrowej trasy 
t u r y ś c i  m o g l i  z a p o z n a ć  s i ę 
z  przykładowym umundurowaniem 
i uzbrojeniem Żołnierzy Wyklętych, 
a także wysłuchać informacji o patronie 
rajdu – kpt. Alojzym Bruskim – którego 
oddział wiosną 1945 roku działał na terenie 
Puszczy Bydgoskiej. Jedna z potyczek 
o d d z i a ł u  „ G r a b a ”  m i a ł a  m i e j s c e 
w okolicach miejscowości Kabat. Dlatego 
fragment rajdu prowadził przez teren 
byłego poligonu, gdzie uczestnicy 
zobaczyli pozostałości żelbetowej wieży 
obserwacyjne j  z  okresu  I I  wojny 
światowej, a także pojedyncze nagrobki 
cmentarza mieszkańców wsi Kabat.

Nie zabrakło również niespodzianek. 
Zorganizowano konkurs wiedzy o patronie 
rajdu, w którym nagrodami były m.in. 
publikacje o Alojzym Bruskim. Ponadto 
pamiątkowymi statuetkami uhonorowano 
dwójkę piechurów – Agnieszkę Ossowską 
i Kamila Mikołajczyka, którzy jako 
jedyni wzięli udział we wszystkich 
dziesięciu edycjach rajdu.

Na jednym z postojów przygotowano 
c iep ły  pos i łek  w pos tac i  pysznej 
grochówki. Zakończenie rajdu odbyło się 
przy skwerze im. gen. Antoniego Hedy ps. 
„Szary”, znajdującym się obok siedziby 

Muzeum Solca. Muzeum Solca im. 
Księcia Przemysła oraz KTP „Horyzont” 
Solec Kujawski, dziękują Urzędowi 
Miejskiemu w Solcu Kujawskim oraz 
Nadleśnictwu Solec Kujawski za pomoc 
w organizacji rajdu.

Łukasz Wojtecki

Jubileuszowy
rajd pieszy

Stowarzyszenie Rozwoju Solca Kujawskiego serdecznie zaprasza 
mieszkańców Solec Kujawskiego na uroczyste odsłonięcie tablicy 

upamiętniającej dwie postacie związane z naszym miastem: JOHNA 
DAMSKIEGO – SPRAWIEDLIWEGO WŚRÓD NARODÓW 

ŚWIATA oraz JANA DAMSKIEGO – funkcjonariusza  Państwowej 
Policji w Solcu Kujawskim zamordowanego po 17 września 1939 r. 

w Związku Sowieckim.
Uroczystość odbędzie się 22 marca 2024 r. (piątek) w godz. 11.00 – 

11.40 na Placu Jana Pawła II. W uroczystości weźmie udział 
rodzina J.J.Damskich, delegacje urzędów, szkół, przedszkola 

i organizacji.

Zapraszamy – Elżbieta Wysocka – prezes SRSK

Zaproszenie



D o  1 5  m a r c a  w ł a ś c i c i e l e 
nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy mają czas na wniesienie 
opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za pierwszy kwartał.

Opłata
za odpady

W 2024 r. stawka opłaty wynosi 38 zł na 
osobę miesięcznie, czyli tyle samo co 
w 2023 r. Za pozostałe kwartały terminy 
płatności mijają: 15 czerwca za drugi 
kwartał, 15 września za trzeci kwartał i 15 
grudnia za kwartał czwarty. 

Ponieważ stawka opłaty nie zmieniła 
się, do właścicieli nieruchomości nie będą 
wysyłane zawiadomienia o wysokości 
opłaty. Nadal obowiązują zawiadomienia 
wystawione na 2023 r.

Prosimy o zgłaszanie wszelkich zmian 
mających wpływ na wysokość opłaty, np. 
z m i a n a  l i c z b y  o s ó b  z w i ą z a n a 
z przeprowadzką, narodzinami dziecka, 
zgonem mieszkańca, itp. Zmiany należy 
zgłaszać w terminie do 10 dnia miesiąca 
następującego po miesiącu, w którym 
nastąpiła zmiana danych będąca podstawą 
ustalenia wysokości należnej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Jeżeli więc zmiana nastąpiła w lutym, 
zgłoszenie jej powinno nastąpić do 10 
marca.

E N E A  p o i n f o r m o w a ł a 
o planowanym wyłączeniu prądu. Brak 
zasilania wystąpi 14 marca w godzinach 
7.30 – 13.00 przy ul. Kujawskiej 21A; 
Kopernika 8, 10, 16, 18, 18A-B.

Nie będzie
prądu

To  p r o j e k t  r e a l i z o w a n y  p r z e z 
Nadleśnictwo Solec Kujawski mający na 
celu zapewnienie dostępności dla każdej 
grupy odbiorców,  zwłaszcza osób 
z dysfunkcją ruchu, z niepełnosprawnością 
wzroku,  czy n iepełnosprawnością 
intelektualną. Dotyczy wyposażenia 
ścieżki edukacyjnej „Ku źródliskom” 
stworzonej we współpracy nadleśnictwa ze 
S towarzyszen iem Rozwoju  So lca 
Kujawskiego.

-  O b e c n y  p r o j e k t  d ą ż y  d o 
przełamywania kolejnych barier, które 
utrudniają komfortowy wypoczynek osób 
niepełnosprawnych. Jest to istotny krok 
w kierunku kompleksowej oferty dla osób 

z  n i e p e ł n o s p r a w n o ś c i a m i ,  k t ó r ą 
nadleśnictwo chce tworzyć i propagować. 
Analizując różne formy wypoczynku 
i  e d u k a c j i  c h o c i a ż b y  w  z a s i ę g u 
województwa, takich ofert turystyczno-
rekreacyjnych jest wciąż za mało – informuje 
Aleksandra Kujawa, koordynator projektu.

Środki z grantu w wysokości prawie 60 tys. 
zł przeznaczono na dostosowanie ścieżki 
edukacyjno-przyrodniczej „Ku źródliskom” do 
potrzeb osób z niepełnosprawnościami. 
Zakupiono sześć urządzeń U-Turn Round 
(głośnik z audiobookiem - dźwięk jest 
emitowany z głośnika po zakręceniu korbą) 
oraz wykonano pakiet informacyjny w postaci 
ulotek, folderów i banera reklamowego.

- W pierwszym kwartale 2024 roku 
planujemy wbudowanie zakupionych urządzeń 
w drewniane słupki oraz tablice/pulpity. 
W późnie j szym te rmin ie  zos taną  one 
rozmieszczone w pięciu miejscach na ścieżce 
oraz wiacie edukacyjnej w Leśnictwie Miejskie 
– dodaje A. Kujawa.

Grant otrzymano w ramach projektu pt. 
Turystyka dostępna 1.0., współfinansowanego 
z e  ś r o d k ó w  P a ń s t w o w e g o  F u n d u s z u 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
w ramach pilotażowego programu „Dostępność 
ponad barierami”.

Wszyscy
ku źródliskom
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